
 
  

 

Bilag 1 Overblik over den politiske behandling 

 

 

Borgerrepræsentationen 13. december 2018, 

Klimatilpasningsredegørelse 2018  

Borgerrepræsentationen godkendte igangsættelse af foranalyser 

(masterplaner) af 156 skybrudsprojekter og en anlægsbevilling på i 

alt 60,6 mio. kr. til foranalyserne, herunder til foranalyse af 

projekterne Lykkebovej, Gårdstedet, Vigerslevvej, Kirsebærhaven, 

Gammel Køge Landevej og Nørrebroparken Nord.  

Indstillingen blev godkendt uden afstemning.  

Enhedslisten, Alternativet, Radikale Venstre, SF og Dansk Folkeparti 

videreførte deres protokolbemærkning fra udvalgsbehandlingen:  

”Partierne opfordrer til, at der lægges den mest ambitiøse linje i 
projektplanlægning af klimatilpasningsløsninger for at sikre så 

mange grønne overfladeløsninger som muligt”. 

 

Borgerrepræsentationen den 26. november 2015, 

Klimatilpasning og skybrudssikring af København (ansøgning til 

Forsyningssekretariatet)  

Borgerrepræsentationen godkendte den finansielle ramme på 4,975 

mia. kr. til 300 skybrudsprojekter på overfladen, heraf 3,317 mia. kr. 

til kommunale skybrudsprojekter og en ansøgning til 

Forsyningssekretariatet i Konkurrence- og Forbrugerstyrelsen om 

skybrudsprojekterne.  

Indstillingen blev godkendt uden afstemning.  

Venstre og Det Konservative Folkeparti videreførte deres 

protokolbemærkning fra udvalgsbehandlingen, som Liberal Alliance 

og Dansk Folkeparti tilsluttede sig:  

”Vi støtter hovedtrækkene i klimatilpasningen og skybrudssikringen, 
men tager forbehold for udmøntningen af visse af projekterne og dele 
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af projekterne. Det er vigtigt for os at sikre funktionaliteten og 

fremkommeligheden i byen, og derfor vil vi ikke være med til at 

indskrænke bl.a. HC Andersens Boulevard. For os er det nødvendigt 

med en hård prioritering af projekterne ud fra deres effekt, så vi ikke 

pålægger borgerne unødigt høje takststigninger. 

 


